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Время летних каникул для
школьников — незабываемая
пора приключений, впечатле-
ний и новых знакомств. Для
родителей — извечный воп-
рос: как организовать канику-
лы для своего чада с наиболь-
шей пользой для него и с
наименьшими потерями для
себя. Как правило, выручают
детские оздоровительные ла-
геря, где ребенку будут пре-
доставлены все условия для
полноценного и безопасного
отдыха.

Дети работников Южно-Ук-
раинской АЭС всегда имели
большой выбор для летнего
отдыха. Все детские лагеря,
куда можно было приобрести
путёвки в профкоме ЮУАЭС,
располагались на морском
побережье, в том числе, и в
Крыму. После аннексии полу-
острова Российской Федера-
цией часть лагерей стали не-
доступными для украинских
детей. Профком Южно-Укра-
инской АЭС поставил перед
собой задачу найти альтерна-
тиву крымским оздоровитель-
ным лагерям, дабы обеспе-
чить полноценный отдых всем
желающим детям своих ра-
ботников.

Одним из таких стал дет-
ский оздоровительный лагерь
«Солнечная долина», располо-
женный в Словакии, у подно-
жия горы Вигорлат, в центре
одной из самых крупных и
известных зон отдыха Слова-
кии Земплинская Ширава. 

С 16 по 27 июня нынешнего
года первая группа детей ра-
ботников ЮУАЭС побывала в
детском оздоровительном ла-
гере «Солнечная долина». Сво-
ими впечатлениями от поезд-
ки, а также некоторыми реко-
мендациями для последующих
заездов мы попросили поде-
литься руководителя группы
Татьяну КАСЬЯНОВУ.

— В детский лагерь при-
езжают ребята от 8 до 17 лет.
Сразу после прибытия они делят-
ся на отряды по возрастному
принципу. Кроме воспитателей, в
лагере работают организаторы
культурно-массовых и спортив-
ных мероприятий.

Лагерь расположен на ба-
зе двух гостиниц — «Granit» и
«Mercur», находящихся в 300 м
друг от друга. Номера в корпусах
со всеми удобствами: есть туа-
лет, умывальник, душевая каби-
на. В каждой комнате — выход на

лоджию, откуда открывается не-
вероятный вид на озеро. Специа-
лизированный персонал гостиниц
ежедневно проводит влажную
уборку всех помещений.

В корпусах есть все необхо-
димое для полноценного отдыха
обитателей лагеря: столовые,
игровые комнаты, танцевальные
залы, медпункт, интернет. На
территории лагеря находится
бассейн, футбольное поле, есть
площадки для игры в волейбол и
баскетбол. В 100 м от лагеря —
чистейшее озеро, пляж.

Особое внимание хочется
уделить питанию. Во время отды-
ха детям предоставляется пяти-
разовое питание, включающее в
себя весь набор фруктов, ово-
щей, мясных блюд, необходимых
для растущего подросткового
организма. У детей есть возмож-
ность ознакомиться с разнооб-
разием блюд кухни Словакии.
Персонал лагеря во время прие-
ма пищи всегда находится рядом
с детьми, выслушивает их поже-
лания и помогает в организации
процесса питания.

Лагерь оснащен всем необ-
ходимым, чтобы сделать жизнь
ребят по-настоящему интерес-
ной. Тут есть разнообразные
настольные игры, всевозможный
спортивный инвентарь, аудио-
техника для проведения вечеров
и дискотек.

Среди разнообразия предло-
женных развлечений каждый мо-
жет найти себе занятие по душе.
Традиционные хиты: конкурс на
лучшую стенгазету «Украинцы —
здоровая нация», «От загадки до
отгадки», «Мисс и Мистер лаге-
ря», «Сонячна Долина має талан-
ти» и т.п.

Значительная часть времени
отдается спорту. Тут можно по-
участвовать в различных спор-
тивных мероприятиях — олим-
пиадах, турнирах по волейболу,
футболу, пионерболу, бадминто-
ну, шахматам. 

Основной принцип лагеря —
ни секунды без дела. Во время
пребывания в лагере детям пред-
лагается обширная экскурсион-
ная программа с посещением
второго по величине города в
Словакии Кошице, горного озера
Морское око, Винянского и Лю-
бовянского града, монастыря
«Красный Клаштор». Но особое
восхищение у детей вызвал
сплав по речке Дунаец в самом
крупном каньоне Пиенинского
заповедника. 

Учитывая климатические ус-
ловия Словакии, родители долж-
ны с ответственностью подхо-
дить к выбору одежды, которую
дети возьмут с собой в поездку. В
наличии должны быть 2 пары
удобной обуви (одна из них обя-
зательно спортивная), футболки,

кепка, шорты, плавки, теплая
кофта, штаны, куртка.

Хоть на день вырваться
из–под крыла родителей —
мечта всех детей. Как раз в
детском лагере они получат
долгожданную свободу, но при
этом не останутся в одиноче-
стве. Детям помогут стать
самостоятельными без ущерба
для себя.

Зачастую круг знакомых у
ребенка ограничивается род-
ственниками, друзьями родите-
лей и учителями. Что касается
новых друзей-ровесников, то это
всегда большое удовольствие и
небольшое испытание для каж-
дого ребенка. 

На мой взгляд, перед поезд-
кой родителям следует погово-
рить с ребенком, объяснить,
что они будут по нему скучать и
он, наверное, тоже, что в пер-
вые дни надо стараться адапти-
роваться, главное — не робеть,
не бояться спрашивать и знако-
миться. Убедить ребенка, что,
будучи далеко от дома, он не
окажется брошенным, у него
все равно будет защита и опора
— воспитатели, физруки, орга-
низаторы и вообще весь персо-
нал лагеря.

Записала
Оксана МИСЮКЕВИЧ

Фото из семейного архива
Татьяны КАСЬЯНОВОЙ

Словацкие каникулы юных южноукраинцевСловацкие каникулы юных южноукраинцев
Літні канікули на Закарпатті ще

на початку червня розпочали понад
50 юних кузнецовців у дитячому
таборі «Mountain Camp», що у ма-
льовничому куточку Карпат — Між-
гірській долині. А загалом тут плану-
ють оздоровити 200 дітей атомників
упродовж чотирьох заїздів.

— Турбота про оздоровлення дітей
виробничників Рівненської АЕС завжди
була одним із наших найважливіших
завдань, — зазначає голова профкому
ВП «Рівненська АЕС» Іван МЕЛЬНИК.
— Щороку за профспілковими путівка-
ми у найкращих санаторіях, літніх
таборах оздоровлюється і відпочиває
близько 500 школярів. Не став винят-
ком і нинішній рік. Хоча, з огляду на
останні події у державі, дещо змінився
вектор відпочинку. Рівень оздоровлен-
ня дітей у нас досить високий, і ми
будемо дотримуватися його й надалі.
Перших юних відпочивальників ми від-
правили у табір «Mountain Camp», роз-
ташований у екологічно чистій зоні, у
гірській місцевості Закарпаття.

Додам, що табір «Mountain Camp»
має хорошу славу, забезпечений
усім необхідним для якісного відпо-
чинку. До послуг юнацтва тут ком-
фортні умови проживання, п’ятира-
зове харчування, меню ретельно
збалансоване, розроблене спеці-
ально для оздоровчих дитячих табо-
рів. Під час приготування їжі на 70%
використовуються продукти місце-
вого, домашнього виробництва. До
послуг юних відпочивальників —
басейн, волейбольний і дитячі май-
данчики, настільний теніс, дискоте-
ка, зал для гуртків тощо.

У другій декаді червня відбувся
перший заїзд дітей наших працівни-
ків до Словаччини, у зону відпочинку
Земплинська Ширава, що за 13 кі-
лометрів від міста Михаловце. Тут
дітей очікувала змістовна, насичена
програма: ігри, спортивні заходи,
екскурсії.

У профспілковому комітеті РАЕС
розповіли, що при організації літньо-
го відпочинку особлива увага приді-
ляється оздоровленню дітей-сиріт,
дітей-інвалідів та з багатодітних сі-
мей. Скажімо, батькам, працівникам
Рівненської АЕС, членам Атомпроф-
спілки, які мають до п’яти дітей,
спільним рішенням адміністрації і
профкому одна путівка надається
безоплатно, а сім’ї, котрі мають
п’ятеро і більше дітей, зможуть ско-
ристатися двома безоплатними
путівками. 

— Це прекрасна комбінація ак-
тивного відпочинку та оздоровлен-
ня. Тому переконаний, що діти
атомників будуть задоволені, —
резюмував голова профкому Іван
Мельник.

Лідія ШМИРКО

Заряджає енергія літа

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

l «Енергоатом» висловив свою по-
зицію щодо законопроекту про особ-
ливості погашення заборгованості за
електроенергію. Фахівцями ДП НАЕК
«Енергоатом» опрацьовано підготовлений
ДП «Енергоринок» та опублікований на сай-
ті Міністерства палива та енергетики Ук-
раїни законопроект «Щодо особливостей
погашення заборгованості за електричну
енергію, яка утворилася на оптовому ринку
електричної енергії України», та вироблено
позицію підприємства з цього питання. 

Низка суттєвих недоліків, яку містить про-
ект закону, робить його вкрай неприйнятним
з точки зору захисту державних інтересів, а
саме — державного підприємства НАЕК
«Енергоатом», яке є найбільшим кредитором
оптового постачальника електричної енергії
(заборгованість станом на 01.07.2014 стано-
вить близько 6 млрд. грн.) та одним з най-
більших платників податків в Україні.

Зокрема, запропонований проектом за-
кону механізм розрахунків із застосуванням
переказних векселів не тільки містить суттє-
ву корупційну складову, а й історично заре-

комендував себе як непрозорий та неефек-
тивний спосіб врегулювання заборгованос-
ті. При застосуванні зазначеного механізму
відсутні гарантії погашення заборгованості
перед державним підприємством. При
цьому існує ризик отримання прав вимоги
боргів від оптового постачальника за
залишковим принципом, що може значно
ускладнити стягнення боргів у майбутньому,
а у разі передачі безнадійних боргів — вза-
галі унеможливить таке.

Як відомо, 03.07.2014 Верховною Радою
України прийнято Закон України №1571-VII
«Про внесення змін до деяких законів України
щодо забезпечення розрахунків в паливно-
енергетичному комплексі», який продовжує дію
Закону України «Про заходи, спрямовані на
забезпечення сталого функціонування підпри-
ємств паливно-енергетичного комплексу» від
23.05.2006 №2711-IV, тобто поновлює дію
механізмів врегулювання заборгованості в
паливно-енергетичному комплексі.

Таким чином, з метою вирішення питань,
що випливають із Закону України «Про засади
функціонування ринку електроенергії України»

від 24.10.2013 №663-УІІ ДП НАЕК «Енерго-
атом» звернулося до Міненерговугілля з про-
ханням приділити особливу увагу вирішенню
питань встановлення солідарної відповідаль-
ності перед оптовим постачальником електро-
енергії суб’єктів господарювання, що здійсню-
ватимуть діяльність з розподілу та постачання
електроенергії в результаті такого відокрем-
лення (при підготовці законопроекту щодо
юридичного та організаційного відокремлення
електророзподільними підприємствами діяль-
ності з розподілу електроенергії від інших видів
діяльності вертикально інтегрованої господар-
ської організації, а також врегулювання дого-
вірних відносин електропостачальників та елек-
тророзподільних підприємств із споживачами
електроенергії), та впровадження єдиного
механізму погашення заборгованості за елек-
троенергію, яка утворилася на оптовому ринку
електроенергії України, та залишиться непога-
шеною станом на 01.07.2017, шляхом при-
єднання оптового постачальника (ДП «Енер-
горинок») до ДП НАЕК «Енергоатом» (при
підготовці законопроекту щодо особливостей
погашення такої заборгованості).

l Президент ДП НАЕК «Енергоатом»
Юрій Недашковський підписав наказ
щодо створення в структурі Компанії
навчального центру «Академія керівників
атомної енергетики» (АКАЕ).

Як йдеться у наказі, Академія створюється
з метою підвищення ефективності системи
підготовки кадрового резерву керівників
вищої ланки управління та підвищення квалі-
фікації діючих керівників вищої ланки управ-
ління ДП НАЕК «Енергоатом». Навчальний
центр має на постійній основі забезпечити
надання всіх необхідних знань та розвиток
управлінських вмінь керівників Компанії для
вирішення ними стратегічних завдань, ефек-
тивного реагування на будь-які зовнішні
виклики, що постають перед «Енергоатомом».

Керівником Академії планується призна-
чити заступника начальника експлуатацій-
ного підрозділу ВП «Запорізька атомна
електростанція» Івана Сердюка (керівник
проекту «Створення Національного центру
підготовки ремонтного та керівного персо-
налу ДП НАЕК «Енергоатом» на Запорізькій
АЕС»). 
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АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ ПРОФЕСІОНАЛЬНА РОБОТА СПІЛЧАН

ДОБРОДІЙСТВО АТОМНИКІВ

«Мы считаем своим граж-
данским долгом помочь жи-
телям востока, которые ока-
зались в тяжелом положении.
И в первую очередь нашим
детям. Говорю намеренно —
нашим детям. Потому что это
украинские дети. И мы не
делаем никаких разделений
на восток, юг, запад, север»,
— говорит генеральный ди-
ректор ОП ЮУАЭС Владимир
Лисниченко.

Сейчас вся Николаевщи-
на помогает жителям востока.
И Южно-Украинская АЭС ак-
тивно подключилась к этой
помощи.  «Принять детей у се-
бя и отправить их в Очаков —
это идея трудового коллек-
тива», — говорит Владимир
Лисниченко. Рассматривает-
ся возможность оздоровле-
ния детей из восточного
региона на протяжении всего
летнего сезона.

Проездом из Стаханова
в Очаков юные спортсмены
посетили Южноукраинск. Ос-
тановились они в оздорови-
тельно-реабилитационном

комплексе «Искра» ОП ЮУАЭС.
Перед поездкой на море
прошли медосмотр, осмотре-
ли город и побывали с экскур-
сией на Южно-Украинской
АЭС, где их радушно встре-
тили генеральный директор
Владимир Лисниченко, его
заместитель по кадрам и
социальному развитию Вла-
димир Авраменко и пред-
седатель профсоюзного ко-
митета ЮУАЭС Владимир
Лещетный (на снимке).

В целом от визита в
Южноукраинск как дети, так
и сопровождавшие их взрос-
лые остались под впечатлени-
ем. «Один позитив», — гово-
рит руководитель группы,
инструктор-методист Стаха-
новской специализированной
детско-юношеской спортив-
ной школы олимпийского ре-
зерва Екатерина Спанчак.
Начиная от условий прожива-
ния, которые организовали
детям атомщики, до культур-
ной программы. Они с удивле-
нием узнали, что в таком
маленьком городке готовят

настоящих звезд и на вокаль-
ном, танцевальном и спортив-
ном поприще. К сожалению,
констатировала Екатерина
Спанчак, хоть город Стаханов
в два раза больше по насе-
лению, чем Южноукраинск,
спорту там такого внимания
не уделяется. «Но мы тоже не
«пасем задних», — продолжа-
ет она. — По сути, все держит-
ся на еще оставшихся фана-
тах своего дела, которые, при
отсутствии финансирования
школ, за мизерную зарплату
и рабочий день, не ограни-
чивающийся нормативным,
вопреки всему готовят чем-
пионов». 

В Стахановской специа-
лизированной детско-юно-
шеской спортивной школе
олимпийского резерва 300
воспитанников. Школа спе-
циализируется на греко-рим-
ской борьбе. Ну а заветная
мечта у большинства юных
гостей из Стаханова — выиг-
рать Олимпийские игры. Не-
даром же они воспитанники
школы олимпийского резерва.

...Сейчас решается воп-
рос по продлению времени
нахождения юных спортсме-
нов в лагере. Кроме этого, им
подарили комплекты одежды
и канцелярские товары.

Галина НАЗАРОВА 

«Южка» — детям с востока Украины
30 детей из Луганской области в возрасте от 7 до 16

лет, воспитанников Стахановской специализированной
детско-юношеской спортивной школы олимпийского
резерва, в начале июля отправились на отдых в выездной
детский спортивно-оздоровительный лагерь «Очаков».
Путевки на оздоровление детей с востока Украины при-
обрел профсоюзный комитет Южно-Украинской АЭС.

В одиннадцатый раз отметили, 16 ию-
ля, профессиональный праздник работ-
ники финансовых служб страны. Пред-
ставители этой профессии — бухгалтера,
казначеи трудятся во всех организацион-
ных звеньях Атомпрофсоюза Украины. Они
ведут бухгалтерский учет, финансовую и
налоговую отчетность в профорганиза-
циях, осуществляют профсоюзные вы-
платы и т.п. Нельзя представить себе без
этой категории работников финансово-
хозяйственную деятельность предприятий
и организаций, которые пребывают на
профучете Атомпрофсоюза. Данные бух-
галтерские службы, в частности, обеспечи-
вают перечисления профвзносов первич-
кам, взаимодействуют в решении других
вопросов со своими профсоюзными колле-
гами.

Сегодня — наш рассказ о бухгалтерс-
ком корпусе ГП «Восточный горно-обо-
гатительный комбинат».

«На нашем предприятии во всех подразде-
лениях трудятся бухгалтеры — профессионалы
своего дела. Бухгалтер — это человек, умею-
щий свести дебет с кредитом и разговаривать
на равных с налоговым инспектором, случай-
ных людей в бухгалтерии нет. Весь коллектив
бухгалтеров Восточного горно-обогатительно-
го комбината возглавляет главный бухгалтер
И.Н. Кравцова — человек высоких моральных
качеств. Ее выдержке, терпению, спокойствию,
отношению к людям можно позавидовать.
Ситуации возникают разные, но главный бух-
галтер совместно со своими помощниками
решает все вопросы без суеты, нервозности, и
это создает комфортность в работе. Первыми

ее помощниками являются заместители
Т.М. Кушниренко, И.Г. Головченко, нелегкая
ноша отчетности, баланса и налогов лежит на
их плечах.

Хочется отметить труд бухгалтеров под-
разделений, от которых зависит успех работы
всего предприятия. Они являются надежной
опорой своим руководителям в принятии
эффективных экономических решений, вносят
неоценимый вклад в развитие экономики. И
несомненно, что труд бухгалтера достоин
отдельного профессионального праздника —
Дня бухгалтера!

В этот светлый день, поздравляя всех бух-
галтеров, которые трудятся на предприятии,
мы пожелали им успехов в нелегком и кропот-
ливом труде, благополучного прохождения
любых проверок, понимающего руководства и
надежных коллег! Пусть ваша работа будет
высоко оценена руководством, пусть никогда
не омрачают ваших рабочих дней неприятно-
сти, а скрупулезный труд не помешает творче-
ским порывам.

Также искренние поздравления с профес-
сиональным праздником выразили людям,
которые работали в бухгалтерских службах
предприятия в разные времена. Крепкого им
здоровья, благополучия, хорошего настрое-
ния и радости. Спасибо за ваш труд!»

Александра КАПЛУН,
профгрупорг

Фото Елены КУБАРЕВОЙ
На снимке (слева-направо, в верх-

нем ряду): Е. БЕЛЯКОВА, Л. ЛОБОДИНА,
А. ТАРХИНА, Г. МОРОЗ, Н. ЗАХИДОВА,
З. ДАВЫДЕНКО, С. БАКУМ; в нижнем
ряду: И. КРАВЦОВА, Т. КУШНИРЕНКО,
Е. ЖИВОТЕНКО, В. МАРТЫНОВ — работ-
ники централизованной бухгалтерии

БУХГАЛТЕРИЯ — ЭТО СУДЬБА
Поэтика «сухих» цифр

Как настоящий садовник лелеет свой
цветник, так и главный бухгалтер Ново-
константиновской шахты Алексей Мар-
тыненко заботливо относится к своему сугу-
бо женскому коллективу: все девять его
подчиненных — представительницы пре-
красного пола. Свою трудовую деятель-
ность Алексей начал на ГП «ВостГОК» в 1997
году сразу после окончания вуза. Работал в
бухгалтерских службах на СКЦ, ГМЗ, в
управлении комбината, с 2008 года —
главный бухгалтер Новоконстантиновской
шахты.

«В нашем коллективе работают опытные
сотрудники Татьяна Николаевна Панасюк,
Валентина Андреевна Миргородская, есть и
молодежь, недавно пришедшая к нам на
работу — Мария Ивановна Осадчая, Ирина
Ивановна Науменко, — рассказывает А. Мар-
тыненко. — Наши бухгалтеры выполняют
функции по разным видам: основные сред-
ства, материалы, касса, банк — у всех свои
задачи. Работаем дружно, всегда находим
общий язык в решении производственных
вопросов. С 2009 года работаем с програм-
мой IТ-Предприятие, в том числе и с первич-
ной профсоюзной организацией, а также с
программой, разработанной нашими про-

граммистами. Если кто-то считает, что бухгал-
терия — это просто сухие цифры, он заблуж-
дается. Наша работа связана с людьми: по
роду деятельности приходится контактиро-
вать с разными службами предприятия, а
также с представителями проверяющих орга-
нов. Хорошему бухгалтеру необходимо обла-
дать терпением, выдержкой, уметь быстро
ориентироваться в изменениях законодатель-
ства. И бухгалтерский учет, и программное
обеспечение также часто претерпевают изме-
нения. Надо всегда идти в ногу со временем,
постоянно учиться. Для этого у нас есть элек-
тронные подписки, юридические справочни-
ки, в эпоху Интернета уже нет необходимости
целый месяц ждать, когда придет журнал —
все можно получить on-line. На комбина-
те создана мощная бухгалтерская служба,
Централизованная бухгалтерия также оказы-
вает нам методологическую поддержку. Ведь
мы работаем на общий результат. 

Записала
Елена КУБАРЕВА

Фото Александра ЗОВВЫ,
председателя ППО шахты

На снимке (слева–направо, в верхнем
ряду): Любовь СТОРОЖЕНКО, Ирина
ДОНЦОВА, Тамара НИКОЛЕНКО, Мария
ОСАДЧАЯ, Алексей МАРТЫНЕНКО, На-
талья ЗЕЛЮНКО; в нижнем ряду: Нина
РУСОЛ, Ирина НАУМЕНКО — сотрудники
бухгалтерии Новоконстантиновской шахты

«Наша работа
связана с людьми»

l Кабинет Министров Украины утвер-
дил рабочий проект завершения строи-
тельства учебно-тренировочного центра
Запорожской АЭС на общую сумму 222
млн. 961 тыс. 635 грн. Об этом говорится
в распоряжении правительства №654-р
от 17 июля 2014 года.

Продолжительность строительства — 18
месяцев.

l 24–27 липня на промисловому май-
данчику Чорнобильської АЕС були прове-
дені роботи по закриттю аварійного отво-
ру, що виник у машзалі 4-го блока внаслі-
док обвалення конструкцій. Просторовий
блок було встановлено у проектне поло-
ження (про безвідповідальність високопо-
садовців у вирішенні цього питання особ-
ливо наголошували учасники IV Пленуму
ЦК Атомпрофспілки 20.06.2014 р., див.
«АУ» №28–29, 2014 р. — Прим. ред.). Всі
роботи за проектом проводяться генеральним
підрядником — корпорацією «Укртрансбуд» та
субпідрядною організацією ЗАТ ЮТЕМ, у спів-
праці з підрозділами Чорнобильської АЕС.

Після проведення необхідного комплексу
обстежень та отримання відповідних дозво-
лів персонал підрядної організації, що реалі-
зує даний проект, виконає зварне з’єднання
конструкції просторового блока та підкрано-
вих шляхів машзалу блока №4 по ряду А.

Хронологія. 12 лютого 2013 року сталося
часткове руйнування стінових панелей та
частини легкої покрівлі машзалу блока №4.
Площа руйнування становила майже 600 м2.

З 13 по 20 лютого на ЧАЕС працювали
дві комісії з рослідування причин пригоди,
які проаналізували ситуацію, що призвела
до руйнування будівельних конструкцій, та
надали пропозиції для усунення наслідків.

Спираючись на висновки та рекоменда-
ції комісій Київським інститутом «Енерго-
проект» було розроблено робочий проект
«Відновлення огороджуючого контуру ма-
шинного залу 4-го енергоблока ЧАЕС між
осями 46-52 і А-Б». Проект пройшов дер-
жавну експертизу та був затверджений у
вересні 2013 року.

l Министерство экологии и природных
ресурсов Украины инициирует комплекс-
ную проверку Чернобыльской зоны отчуж-
дения. Об этом журналистам заявил министр
экологии и природных ресурсов Украины
Андрей Мохник.

«В решении коллегии (Минприроды)
записано решение о проведении комплекс-
ной проверки в зоне отчуждения сотрудни-
ками министерства с привлечением прочих
заинтересованных органов, в том числе
правоохранительных», — заявил Мохник.

По его словам, предметом проверки также
будет объект «Укрытие».

«Я не могут сказать, что цена проекта
НБК (новый безопасный конфаймент объ-
екта «Укрытие») завышена. Я могу констати-
ровать, что с момента, когда была утвер-
ждена стоимость НБК с 500 млн. евро она
выросла до 2 млрд. евро. Соответственно
это вызывает вопросы», — заявил Мохник.

ПАРЛАМЕНТОМ ЗАТВЕРДЖЕНО
УКАЗ ПРЕЗИДЕНТА УКРАЇНИ

«ПРО ЧАСТКОВУ МОБІЛІЗАЦІЮ»
Згідно з документом мобілізація прово-

диться протягом 45 діб із дня набрання чин-
ності названим Указом. «Необхідність при-
йняття рішення про часткову мобілізацію
зумовлена поширенням проявів тероризму
на території України, що призводять до заги-
белі мирного населення, військовослужбов-
ців і працівників військових формувань та
правоохоронних органів України у східних
регіонах держави», — йдеться у пояснюваль-
ній записці до закону. Причиною для введен-
ня мобілізації є також концентрація військ
Росії на кордоні.

Секретар Ради національної безпеки та
оборони Андрій Парубій розповів, що Указ

дозволить мобілізувати додаткову кількість
людей, щоб доукомплектувати військові
частини.

ОБ ОБУЧЕНИИ ДЕТЕЙ-ИНВАЛИДОВ
В ОБЩЕОБРАЗОВАТЕЛЬНЫХ ШКОЛАХ

Президент Украины Петр Порошенко
подписал Закон Украины №1324 «О внесе-
нии изменений в некоторые законы Ук-
раины об образовании относительно орга-
низации инклюзивного обучения».

Закон вводит частичное или полное
содержание за счет государства детей с
инвалидностью, обеспечение бесплатным
горячим питанием в общеобразовательном
учебном заведении детей, нуждающихся в
социальной помощи и обучающихся в спе-
циальных и инклюзивных классах обще-
образовательных учебных заведений.

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ
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ЗВЕРНЕННЯ СПІЛЧАНСЬКОЇ ГРОМАДИ ДО ВЛАДИ

ВІДКРИТИЙ ЛИСТ
Громади с. Суха Балка та працівників і пенсіонерів
ДП «Агроцех «Жовторічанський» м. Жовті Води Дніпро-
петровської області
52291 м. Жовті Води Дніпропетровської області, вул.
Перемоги, 37.

Президенту України Порошенку П.О., Голові
Верховної Ради України Турчинову О.В., Прем’єр-
міністру України Яценюку А.П. та головам депутат-
ських фракцій у Верховній Раді України

Шановні керівники держави, народні обранці!
Ми працівники та пенсіонери ДП «Агроцех «Жов-

торічанський» звертаємось до ВАС та шукаємо правду з
приводу критичної ситуації, яка склалася навколо нас.

Фірмою «Добробут» рейдерским захватом було
забрано землю в ДП «Агроцех «Жовторічанський».
Пройшли судові слухання в господарчому суді, м. Дні-
пропетровськ, ми, як і очікували, рішення прийняті на
користь фірми «Добробут». В нас така думка склалась,
що за все ЗАПЛАЧЕНО, ЗА ЩО ЛЮДИ ПРОЛИВАЛИ
СВОЮ КРОВ НА МАЙДАНІ. ЗА ЯКУ ВЛАДУ? ЯК БУЛА
КОРУПЦІЯ, ТАК І ЗАЛИШИЛАСЬ!

Місто Жовті Води Дніпропетровської області — це
єдине місто в Україні, в якому збагачується уранова руда
та виробляється основний елемент ядерного палива для
українських АЕС — оксидний концентрат урану.

На підставі рішення виконкому Дніпропетровської
обласної ради народних депутатів від 15 квітня 1967 року
№263 селище Суха Балка підпорядковане Жовто-
водській міській раді.

На сьогодні в с. Суха Балка мешкає 760 осіб, 260 чол.
працювали в ДП «Аграрний цех «Жовторічанський», під-
порядкованому Міністерству енергетики та вугільної
промисловості України.

30 квітня 2014 року до Жовтоводської міської ради
звернулися мешканці с. Суха Балка та працівники ДП
«Аграрний цех «Жовторічанський» (далі — «Агроцех»), з
приводу незаконного, у шахрайський спосіб, на їх бачен-
ня, привласнення підприємством об’єднання громадян
«Добробут» Дніпропетровської обласної громадської
організації «Управління соціального захисту ветеранів та
інвалідів МВС України» 37 земельних ділянок, які нале-

жали «Агроцеху» для ведення товарного сільськогоспо-
дарського виробництва, загальною площею 1969,438 га
ріллі.

За опрацюванням звернення громадян та інформаці-
єю П’ятихатської районної державної адміністрації
Дніпропетровської області повідомлено, що виконую-
чим обов’язки директора ДП «Аграрний цех «Жовто-
річанський» (Кравченко М.М.), 29.06.2011 р. було
направлено листа в райдержадміністрацію, поза межа-
ми обізнаності громади селища, щодо відмови від вище-
зазначених земельних ділянок.

Без будь-яких з’ясувань причин відмови від земель-
них ділянок, голова П’ятихатської райдержадміністрації
розпорядженням №361-р-11 від 01.07.2011 р. скасував
надання дозволу «Агроцеху» на складання технічної доку-
ментації із землеустрою для виготовлення документів,
що посвідчують право постійного користування земель-
ною ділянкою, та які вже на той час були виготовлені на
70% і здійснена оплата в сумі майже 150.0 тис. грн.

Розпорядженнями голови П’ятихатської райдержадмі-
ністрації (Чепурко В.В.) від 21.12.2012 р. №653-р-12—
№735-р-12 затверджено проект землеустрою та передано
постійне користування 37 земельних ділянок загальною
площею 1969,438 га ріллі підприємству об'єднання грома-
дян «Добробут» Дніпропетровської обласної громадської
організації «Управління соціального захисту ветеранів та
інвалідів МВС України».

Починаючи з 2013 року громада селища Суха Балка
зверталася в різні інстанції за допомогою у проведенні
розслідування щодо незаконної передачі землі (до сек-
ретаріату Кабінету Міністрів України, Дніпропетровської
обласної державної адміністрації, П’ятихатської район-
ної державної адміністрації, обласної прокуратури, про-
куратури П’ятихатського району тощо), але відповідь
одна — все вчинено по закону.

У ДП «Агроцех «Жовторічанський» (с. Суха Балка),
який знаходиться в стадії санацїї, склалася вкрай нега-
тивна ситуація, а з січня 2014 року значно ускладнилася.

Внаслідок відсутності землі «Агроцех» не веде сіль-
ськогосподарської діяльності та не має коштів на оплату
електроенергії, борги у заробітній платі становлять 485
тис. грн., зростають борги за водопостачання.

Це негативно позначилось на особистому житті меш-
канців селища Суха Балка та їх родин, а саме:

— ведення особистого господарства;
— протягом 2,5 року з людей, які працювали і працю-

ють на підприємстві, відраховували податки, соціальні
внески, і при звільненні люди дізналися, що ці роки не
увійшли в страховий пенсійний стаж. Де поділись ці
кошти, на який і чий рахунок вони пішли?

Не тільки залишилися без уваги наші мешканці, а й
наші діти, яким відмовили у перевезенні до школи. У
нас є свій автобус, та тимчасовий керівник відмовля-
ється надавати автобус для перевезення дітей керую-
чись тим, що не виділяються кошти на їх перевезення
ГОРОНО.

А також негативно позначилось на веденні скотар-
ства та призвело до вивозу рогатої худоби, і як може
бути в ДП «Агроцех «Жовторічанський» відкрите ПП
«М’ясна лавка», де вирощують поголів’я свиней? Під
загрозою забезпечення повноцінним водопостачанням,
водовідведенням та електропостачанням житлових
будинків селища, дитячого дошкільного закладу.

За борги за спожиту електроенергію були відключені
приміщення ДП «Агроцех «Жовторічанський», у тому
числі й каналізаційно-насосна станція, що може при-
звести у будь-який час до екологічної катастрофи та
надзвичайної ситуації регіонального масштабу, внаслі-
док впливу каналізаційних стоків на поверхню.

Ми змушені діяти радикально, щоб нас помітили,
будемо блокувати автошляхи, щоб нас почули!

Просимо Вас втрутитись у вирішення питання повер-
нення земель ДП «Агроцех «Жовторічанський», що дасть
можливість відродити підприємство, забезпечити робо-
чими місцями мешканців, вирішувати всі питання щодо
оздоровлення території та зняти соціальну напругу, яка
склалася на даний час.

Просимо Вас на ділі довести, шо ви готові і спромож-
ні виправити помилки попередньої влади, дотриматись
законів та будувати демократичну і правову державу, в
якій поважається та захищається право кожного, навіть
одного громадянина, а тим більше — численних громад-
ських об’єднань.
З повагою
Працівники та пенсіонери
ДП «Агроцех «Жовторічанський»
Представники ініціативної групи
10 липня 2014 року.

3 июля Верховная
Рада Украины приняла
законопроект «О внесе-
нии изменений в неко-
торые законы Украины
относительно обеспече-
ния расчетов в топлив-
но-энергетическом ком-
плексе», реестр. №4225А.

«В сегодняшней слож-
ной ситуации принятие
этого закона защитит ин-
тересы украинской энер-
гетики. Речь идет о на-
циональной безопасности
государства. Этот законо-
проект важен не только
для предприятий ТЭК, но
и для металлургии, уголь-
ной промышленности, ком-
мунальных предприятий и
для многих других потре-
бителей электроэнергии.
Законопроект нужен. От-
срочка с его принятием
привела к тому, что сче-
та энергокомпаний, в том
числе НАЭК «Энергоатом»,
оказались заблокирован-
ными», — считает народ-
ный депутат, глава под-
комитета по вопросам
ядерной политики и ядер-
ной безопасности Влади-
мир Бандуров.

Принятый закон пред-
полагает внести изменения
относительно переноса ра-
счетной даты с 1 января
2011 года на 1 января 2013
года, что существенно
расширит границы приме-
нение основных механиз-
мов закона в части пога-
шения критической массы
кредиторской и дебитор-
ской задолженности. По
мнению специалистов, это
даст толчок активизации
проведения расчетов по
всем энергетическим пред-
приятиям Украины, имею-
щим долги за предыдущие
годы, и значительно улуч-
шит финансово-экономи-
ческое положение пред-
приятий ТЭК — участников
расчетов.

По мнению автора за-
конопроекта депутата Вер-
ховной Рады Владимира
Бандурова, ситуация по по-
гашению задолженности
за электроэнергию явля-
ется одной из важнейших
проблем для действующе-
го рынка электроэнергии
Украины. Значительная до-

ля этой задолженности об-
разовалась в период струк-
турной перестройки эко-
номики. 1 января 2014 года
истек срок действия про-
цедур погашения задол-
женности предприятий ТЭК
— они потеряли защитный
механизм против возбуж-
дения дел о банкротстве
и наложения арестов на
счета предприятий. Закон
предусматривает продле-
ние моратория на бан-
кротство предприятий топ-
ливно-энергетического
комплекса на период по-
гашения задолженности
до 1 января 2016 года. А
такая задолженность фор-
мировалась в течение
многих лет, когда топлив-
но-энергетический ком-
плекс практически «креди-
товал» промышленность и
сельское хозяйство, от-
пуская электроэнергию и
другие энергоносители без
надлежащей оплаты и по
тарифам, которые не все-
гда покрывали оправдан-
ные затраты самих энер-
гетиков.

В результате, в сфор-
мированном Реестре пред-
приятий ТЭК, принявших
решение об участии в про-
цедуре погашения задол-
женности по состоянию на
1 января 2014 года нахо-
дилось 213 предприятий.
Это именно те стратегиче-
ские предприятия, которые
поставляют нашему насе-
лению и предприятиям
энергоносители, услуга-
ми и продукцией которых
мы пользуемся ежеднев-
но. Поэтому от их фи-
нансового состояния, от
их стабильной работы за-
висит безопасность Ук-
раины.

Общая сумма пога-
шенной задолженности
предприятиями ТЭК, чле-
нами Реестра, составила:
дебиторской — 43162,5
млн. грн. кредиторской —
44983,9 млн. грн. Пла-
тежеспособность потре-
бителей энергии и газа
падает, долги растут — в
результате это могло при-
вести к банкротству таких
стратегических предприя-
тий, как НАЭК «Энерго-
атом» и НЭК «Укрэнерго».

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ

Продлен мораторий на банкротство
предприятий энергетики

ДЕРЖАВНІ СОЦІАЛЬНІ СТАНДАРТИ І ГАРАНТІЇ

Із квітня цього року набрали чинності зміни до Закону про Держбюджет-2014 від 27.03.2014 року
№1165-VIІ, якими, зокрема, передбачено, що протягом 2014-го розмір прожиткового мінімуму для осіб,
які втратили працездатність, не зміниться й становитиме 949 грн. Отже, мінімальний розмір пенсії зали-
шатиметься на рівні, встановленому з 1 грудня 2013 року — 949 грн. Із цієї величини у 2014 році продов-
жуватимуть обчислюватися надбавки, підвищення та інші виплати до пенсій, розмір яких розраховують із
прожиткового мінімуму для непрацездатних осіб (ПМНО).

РОЗМІРИ МІНІМАЛЬНОЇ ПЕНСІЇ
та інших виплат, які встановлюються до пенсії, у 2014 році
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4
ЕКОЛОГІЧНА БЕЗПЕКА РЕГІОНУ

Газета Кіровоградської
обласної ради і обласної
державної адміністрації «На-
родне слово» опублікува-
ло інтерв’ю з керівником
головного управління Держ-
санепідслужби в Кірово-
градській області Свято-
славом Протасом, який
очолив службу півтора року
тому. Зокрема він сказав:
«Не секрет, що Кірово-
градщина — регіон пере-
важно аграрний, великих
промислових підприємств
тут небагато. Основна спе-
цифіка — це видобуток
урану. Я спускався в ура-
нову шахту (Інгульську. —
Авт.), і з відповідальністю
хочу сказати, що там не-
має критичної ситуації з
радіацією, як це склалося у
свідомості багатьох. Коли
в рамках спільного зі шве-
дами проекту ми проводи-
ли дослідження природно-
го вмісту радону в грунті в
Кіровоградському районі,
то отримували показники
20–40 кілобеккерель на
кубічний метр. Шведи роз-
повіли, що у них фіксують
100–140 кілобеккерель. На-
справді, щоб зробити вис-
новок, наскільки область
специфічна в плані іоні-
зуючого випромінювання,
потрібно знати ситуацію в
усій Україні. Адже є дані
про високий рівень радону
на Хмельниччині.

А взагалі, на уранови-
добувних підприємствах
робота на належному рівні
— завдяки тому, що в до-
реформенний період пра-
цювали санепідстанції об’єк-
тів з особливим режимом
роботи, які займалися ви-
ключно питаннями захисту
працівників. На належному
рівні проводився і прово-
диться нагляд за умовами
праці, проживанням насе-
лення в зоні впливу під-
приємств».

Святослав Протас про-
коментував і стан справ з
водопостачанням у Кіро-

воградській області, най-
більші міста якої спожива-
ють воду зі 120-кіломет-
рового водогону «Дніпро —
Кіровоград»: «Для повної
модернізації водогону по-
трібно 80 мільярдів гри-
вень, сума непідйомна, але
й сидіти склавши руки
не можна. Сьогодні у воді,
яку подає водогін, показ-
ник хлорорганіки переви-
щує норми в 7 разів! Це
стосується централізова-
ного водопостачання, а
чимала частина Кіровоград-
щини споживає воду з гро-
мадських та індивідуаль-
них криниць. І майже в
половині їх вода не відпо-
відає вимогам, насампе-
ред, за рівнем нітратів.
Частина сільського насе-
лення споживає воду із
сільських водогонів, дже-
релами яких є підземні
свердловини. Крім жахли-
вого стану цих об’єктів, є
ще проблема підвищеного
вмісту радону у воді. В
рамках програми захисту
населення від іонізуючого
випромінювання, проекту
«Стоп — радон» ми прове-
ли дослідження води в
свердловинах. Близько 20%
їх мають перевищення нор-
мативів на вміст цього
газу. Вилучити радон з
води можна її кип’ятінням
та аерацією, і відповід-
ну роз’яснювальну роботу
ми проводимо. Найбіль-
ший вміст радону у воді
зафіксовано в Гайворо-
нівському районі. Це пов’я-
зане з особливостями гід-
рогеологічної будови зем-
ної кори. 

У нас є свої пріоритети
в роботі. Урановидобувні
підприємства залишають-
ся одним з наших пріори-
тетних напрямів, оскільки
саме там переважно ви-
никають професійні за-
хворювання. Наша робота
спрямована на їх профі-
лактику».

Сергій ПОЛУЛЯХ

На Інгульській шахті все в нормі

ПРОФКОМ ВП РАЕС — СУБ’ЄКТ СФЕРИ ФІЗКУЛЬТУРИ І СПОРТУ

Тут від партнера зале-
жить не менше, ніж від те-
бе самого. Багато важить
не тільки швидкість і тех-
ніка, а й довіра до спів-
гравця.

Водночас справжня ко-
манда — це симбіоз яскра-
вих індивідуальностей, кож-
на з яких робить свій внесок
у загальний успіх. Таким
успішним колективом стали
стрітболісти Рівненської АЕС
Андрій Скоклюк, Олег Кор-
нійко і Віталій Черевко, які
тріумфували на ХІІ Спар-
такіаді Організації молоді
Атомпрофспілки, що про-
ходила на реабілітацій-
но-оздоровчому комплексі
РАЕС «Біле озеро» наприкін-
ці червня. У фінальній грі
хлопці переконливо обіграли
збірну Хмельницької АЕС —
9:4. І таким чином взяли
впевнений реванш за мину-
лорічну прикру поразку. 

Разом хлопці тренують-
ся близько п’яти років. На
Спартакіаді ОМА виступали
вдруге поспіль. Є постійни-
ми учасниками традиційно-
го турніру в Южноукраїнсь-
ку. У складі баскетбольної
збірної Кузнецовська пред-
ставляють атомну електро-
станцію та місто у чемпіона-
ті Рів-ненської області. 

Однокласники, а згодом
однокурсники, Віталій Че-
ревко і Олег Корнійко сьо-
годні працюють оператора-
ми реакторного відділення
в одному цеху — РЦ-1. Їх
об’єднує не тільки спорт, а й
міцна багаторічна дружба.
Віталій займається баскет-
болом з 13 років. Його пер-
шим тренером був Юрій
Ковалець. Олег у школі на-
давав перевагу футболу, а
баскетболом захопився уже
в  університеті. Разом з Ві-
талієм вони виступали за
збірну факультету та збірну
гуртожитку під час нав-
чання в Київському політех-
нічному інституті.

Електрослюсар з ре-
монту електроустаткуван-
ня цеху радіаційної без-
пеки Андрій Скоклюк у
школі серйозно займався
плаванням. У баскетбол
почав грати у 9-му класі.
Тренувався самотужки, пе-
реглядав відео з іграми
професіоналів. Під час нав-
чання у Рівненському на-
ціональному університеті
водного господарства та
п р и р о д о к о р и с т у в а н н я
грав саме у баскетбольній
команді альма-матер. Ось
уже п’ять років виступає за
РАЕС. 

У баскетболі Андрія, Ві-
талія та Олега найбільше
приваблює динамічність і
командний дух. Як і всі спор-
тсмени, вони азартні. Кожна
нова перемога викликає ба-
жання продовжувати в тому
ж дусі, досягати нових і но-
вих висот. 

Однак, як кажуть, одного
азарту мало. Для занять
спортом потрібна хороша
база. Хлопці зізнаються:  не-
щодавно профспілковий ко-
мітет РАЕС закупив їм нові
кільця, тренувальну форму
та м’ячі. Це своєчасне по-
повнення, адже у спортзалі
Палацу культури інвентар
уже застарів. З подальшою
підтримкою адміністрації та
профкому атомної станції
баскетболісти готові про-
довжувати відстоювати пре-
стиж підприємства на турні-
рах різних рівнів.

Іванна КОВБ
Фото автора

На знімках (зліва — на-
право): Олег КОРНІЙКО,
Андрій СКОКЛЮК, Віталій
ЧЕРЕВКО

Момент фінальної гри
зі збірною ХАЕС на ХІІ
Спартакіаді Організації
молоді Атомпрофспілки
(27 червня 2014 року,
РОК «Біле озеро»)

БАСКЕТБОЛ — ГРА КОМАНДНАБАСКЕТБОЛ — ГРА КОМАНДНА

СПРОЩЕНО
ЖИТТЯ ІНВАЛІДІВ

Після ухвалення законо-
проекту лідера Радикаль-
ної партії Олега Ляшка, спря-
мованого на захист людей
з особливими потребами,
чверть мільйона українців зіт-
хнули з полегшенням.

Раніше люди з обмеже-
ними фізичними можливос-
тями мали щороку оббивати
пороги медкомісій, доводя-
чи, що вони насправді неді-
єздатні. Ця бюрократична
процедура була дуже склад-
на, принизлива і незрозумі-
ла. Скажімо, навіщо людині
без ноги щороку пояснюва-
ти відповідним службам, що
кінцівка у нього не відросла?

Після прийняття парла-
ментом цього законопроек-
ту («Про внесення змін до
деяких законів України щодо
окремих питань проведення
медико-соціальної експер-
тизи») відповідним категорі-
ям людей достатньо буде
лише раз підтвердити інва-
лідність і більше не принижу-
ватися перед чиновниками.

МОРАТОРІЙ
НА ВІДЧУЖЕННЯ МАЙНА

ГРОМАДЯН
Верховна Рада прийня-

ла закон про мораторій на
відчуження майна громадян
України, наданого як забез-
печення кредитів в інозем-
ній валюті.

Тож у разі неможливості
сплатити рахунок, майно,
що вважається предметом
застави, стягуватися не бу-
де. Однак таке правило дія-
тиме лише за умови, якщо у
позичальника чи поручителя
немає іншого нерухомого
житлового майна. Площа
житла, яка не може бути від-
чужена, для квартири стано-
вить не більш ніж 130 кв. м,
для житлового будинку — не
більш ніж 250 кв. м. До
запропонованого законоп-
роекту внесено деякі по-
правки. Відповідно до них
закон не поширюватиметь-
ся на території окупованого
Криму та осіб, які є суб’єкта-
ми Закону «Про протидію та
запобігання корупції в Ук-
раїні».

НОВЕ 
У ЗАКОНОДАВСТВІ

УСМІХНИСЬ,
МІЙ НАРОДЕ

Український народе,
Чом це ти зажуривсь?
Не таке ти вже зносив,
То й тепер не журись.

Усміхнись, мій народе
Заспівай всім назло,
Хай наш недруг заплаче,
Хай грець візьме його.

Вдарь ти лихом об землю,
І щоб знищилось зло,
Будем сіяти радість,
Щоб родило добро.

Геть ненависть і злобу,
Прости всіх, вір і знай –
Оживе Україна
Й розцвіте рідний край!

Любов ЯРЕМЕНКО
м. Енергодар

***
Наливається золотом

жито,
Стигне все в українських 

садах.
Як же хочеться мирно нам 

жити,
Та з Москви грюка в двері 

біда.

…Навесні закружляють 
лелеки,

Знову вулик наповниться 
роєм,

Але мир, як і вирій,
далеко,

І його не добудеш
без зброї!

Сергій ПОЛУЛЯХ
м. Кіровоград

СПІЛЧАНИ-ЛІРИКИ МАНДРУЙ УКРАЇНОЮ, ПІЗНАВАЙ СВІЙ РІДНИЙ КРАЙ

Служба забезпечення
якості (СЗЯ) відокремилась
у самостійний структурний
підрозділ з управління нагля-
ду  та якості, яке було ство-
рене 6 травня 1994 року.
Сьогодні серед пріоритетних
завдань СЗЯ — вдоскона-
лення організаційної структу-
ри управління підприємства,
створення та впровадження
системи оцінки відповідності
продукції згідно з вимогами
Держатомрегулювання, фор-
мування і підтримка    системи
стандартизації ВП РАЕС.

Свій 20-річний ювілей ко-
лектив служби забезпечення
якості  у складі 27 осіб від-
значив з притаманною цьому
молодому віку завзятістю і
жагою до пізнання чогось
нового й незвіданого, віддав-
ши перевагу подорожі ча-
рівними куточками Украї-
ни. Нещодавно працівники
служби, члени їхніх сімей,
декілька представників ін-
ших підрозділів РАЕС актив-
но поглиблювали свої знан-
ня про культурно-історичну
спадщину Батьківщини.

Маршрут пролягав через
Тернопіль, Кам’янець-По-
дільський, Чернівці. Останні
два є одними з найбагатших
міст, після Києва і Львова, за
кількістю історико-архітек-
турних пам’яток нашої дер-

жави. Скажімо, лише у Ка-
м’янці-Подільському їх налі-
чується 175. Місто з його уні-
кальною фортецею, що роз-
ташувалося у мальовничому
каньйоні річки Смот-рич, і яке
Л. Українка назвала «квіткою
на камені», і донині є музеєм
просто неба.

Інше місце, яким були
зачаровані учасники подоро-
жі, — неповторні краєвиди
Подільських Товтрів, з тихими
прозорими водами Дністра,
великою кількістю печерних
монастирів, вирубаних у його
прибережних скелях. До од-
ного з таких, Бакотського, що
знаходиться у високій горі,
десь на вісімдесят метрів над
річкою, ми добиралися ву-
зенькою, схованою у лісовій
гущавині, протоптаною стеж-
кою. Переймаючись подіями
давнини, з цікавістю слухали
розповідь нашого екскурсо-
вода Тараса Горбняка, вихід-
ця з села Бакота, якого вже
немає на карті держави, як і
багатьох інших сіл, що були
затоплені з будівництвом
Дністровської гідроелектро-
станції.

Нікого не залишив бай-
дужим і славетний Хотин.
Чудового сонячного ранку
11 травня перед кузне-
цовськими туристами від-
крились неповторні ланд-

шафти, кам’яний мис, на
якому височіє замок-форте-
ця. Історія Хотина — це опо-
відь про війни, поразки і
перемоги, пов’язані з вели-
кими імперіями і державами
— Київською Руссю, Мол-
давським князівством, Поль-
щею, Османською імперією.

А далі дороговказ спря-
мував нашу подорож до
Чернівців, міста, що стало
справжньою окрасою туру.
Чудовий гід пані Тамара про-
вела нас вузенькими вулич-
ками історичного центру
міста. Рівно опівдні ми послу-

хали, як з верхнього ярусу
міської ратуші лунала мело-
дія «Марічки», яку щоднини
виграє на трубі сурмач у
буковинському народному
вбранні. Та найбільш захо-
плююче враження викликала
у всіх архітектурна перлина
Чернівців — ансамбль ко-
лишньої Резиденції митро-
политів Буковини і Далмації,
включений до всесвіт-
ньої культурної спадщини
ЮНЕСКО. Нині тут розміс-
тилися центральні корпуси
Чернівецького національно-
го університету імені Юрія

Федьковича. Майбутніми сту-
дентами цього закладу, після
побаченої величі та краси,
виявили бажання стати й де-
хто з дітей працівників СЗЯ.

Додам, що доторкнутися
до минувшини, відчути подих
історії учасникам туру вихід-
ного дня допоміг і профком
Рівненської АЕС, частково
профінансувавши цю поїзд-
ку. Святкування 20-річного
ювілею служби у них закарбу-
ється сотнями світлин на
згадку, сувенірами і незабут-
німи спогадами.

Олена ЗУБЕНКО

Подорож на Поділля й Буковину
за підтримки профкому ВП РАЕС 
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